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Geachte heer Bleker, 

De Stichting Reeénopvang Nederland fungeert als overkoepelend en faciliterend orgaan ten behoeve van bij haar 
aangesloten opvangcentra voor in hoofdzaak verweesde reekalveren. 
Graag wil ik, gelet op de gegeven mogelijkheid tot consultatie ten behoeve van de tot stand koming van de Wet 

Natuur, de volgende punten onder uw aandacht brengen. 

Dierenambulances 

De opvangcentra, die aangesloten zijn bij bovengenoemde stichting, hebben allen regelmatig te maken met 

Dierenambulances. Uit geconstateerde feiten en gecontroleerde verhalen blijkt dat er een aantal knelpunten zijn, 

welke ik door deze gaarne onder uw aandacht breng. 
Er zijn dierenambulances van de Federatie Dierenambulances Nederland, van de Dierenbescherming en 

Particuliere Ambulances. 
Dierenambulances mogen alleen reewild transporteren als zij daarvoor een ontheffing hebben of als zij daarvoor 

toestemming van de plaatselijke politie hebben ontvangen. 
De meeste dierenambulances rijden echter met reewild rond, zonder daarvoor de juiste papieren te hebben, noch 

te beschikken over kennis van zaken waar het vervoer van reewild betreft. 
Ook voor wat de beschikbaarheid betreft, is er in de dierenambulancewereld sprake van onduidelijkheid: de ene 

ambulance is wel 24 uur inzetbaar, de andere rijdt maar tot 18.00 uur, of heeft andere tijdsbeperking. Voorts blijkt 

de bereikbaarheid van de ambulances te wensen over te laten. 
Dan zijn er nog de grenzen van hun werkgebied: sommige dierenambulances verrichten goed werk door in geval 

van dierenleed zich niet te laten hinderen door gemeente- of provinciegrenzen, anderen weigeren in andermans 

werkgebied te rijden, waardoor het slachtoffer niet geholpen wordt. 
Uit overzichten, die sommige ambulances op hun website hebben staan, blijkt, dat in enig jaar 82 reeën zijn 

getransporteerd, terwijl er bij de opvangcentra in de buurt geen enkele ree is aangeboden. Er van uitgaande dat 

niet alle 82 reeën dood waren of onderweg zijn gestorven, dringt de vraag zich op waar die reeën dan wel 

terechtgekomen zijn. 
Dat weten de medewerkers van de dierenambulance niet te vertellen. 
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Het komt ook voor, dat de medewerkers van de dierenambulance voor reewild, het betreft dan voomamelijk 
reekalveren die gewond of verweesd zijn geraakt, geen contact opnemen met de opvangcentra en deze dieren 
elders afgeven. Dat elders houdt in 99.9 % van de gevallen een plaats in die daarvoor noch qua terrein, noch qua 
huisvesting, noch qua kennis geschikt is, bijvoorbeeld bij een kittenopvangcentrum of bij particulieren, die 
daarvoor geen ontheffing hebben. 
Een dergelijk handelen dient absoluut niet het welzijn van het dier! 

In sommige provincies worden het vatwild en aanrijdingen met beschermde inheemse diersoorten goed geregeld 
en wordt er bij reewild dat in nood verkeert, direct contact opgenomen met de opvangcentra van de stichting, 
maar helaas komt het in grote delen van Nederland nog vaak voor dat ook de politie niet op de hoogte is van de 
regelgeving zoals vermeld in de bijlage richtlijnen LNV Loket Opvang van beschermde dieren: * wilt u zieke of 
gewonde reeën, edelherten, damherten of wilde zwijnen vervoeren, neem dan contact op met de plaatselijke 
politie; het vervoer van deze dieren moet plaatsvinden door een door de politie aangewezen vervoerder.” 
Vaak krijgen mensen, die reewild aanrijden en met een gewond dier zitten, te horen: * regelt u het zelf maar “ en 
dat is in strijd met de regelgeving en dient ook het welzijn van het dier niet. 
Wat de dierenambulances betreft: er zou een einde moeten komen aan de landelijke onoverzichtelijke situatie. 
Structurering in de ambulances met verschillende achtergronden en meer duidelijkheid over het werkgebied van 
de betreffende ambulance en de bereikbaarheid en inzetbaarheid van de ambulance, zijn zaken die dringend 
aandacht behoeven. Kortom, er dient een duidelijk beleid voor Dierenambulances gemaakt te worden. 
De stichting zou graag zien dat de dierenambulances per provincie worden aangestuurd, gestructureerd en 
gecontroleerd. 
Daardoor zal er per provincie duidelijkheid kunnen komen over de vraag welke ambulance, die uiteraard de 
nodige ontheffingen heeft verkregen, waar en wanneer inzetbaar is. Dit levert ook een beter en effectiever 
werkklimaat op. 
Enkele provincies hebben inmiddels aangegeven zelf ook ontevreden te zijn over het functioneren van de 
dierenambulances. 
Namens het bestuur van de Stichting Reeënopvang Nederland wil ik u verzoeken dit onderwerp op te nemen in 
de nieuwe Wet Natuur, zodat er voor dierenambulances een duidelijk beleid komt. 
Een duidelijk beleid met goede afspraken zal het dierenwelzijn kunnen bevorderen, omdat er dan sneller en 
adequater opgetreden kan worden. 

Verlening ontheffingen 

Met ingang van 1 juli 2012 treedt het kwaliteitsprotocol voor alle opvangcentra in Nederland in werking. 
Op dit moment vinden veel aanvragen plaats voor een ontheffing door diverse, soms nieuwe centra; het betreft 
ook centra die niet aangesloten zijn bij de stichting. 
Tot grote verbazing van de stichting worden nu door de Dienst Regelingen vele ontheffingen verleend waarin het 
o.a. toegestaan is om zoogdieren te houden. 
Als men deze ontheffing in bezit heeft, kan men in principe ook reeën opvangen. 
Bij het bestuur van de stichting is bekend dat er nu ontheffingen worden verleend aan centra die qua terrein en 
huisvesting niet geschikt zijn om reewild op te vangen en die evenmin beschikken over gedegen kennis en 
specialisten om de juiste hulp te kunnen bieden. 
Uit een gesprek over deze situatie met de heer R. Christiaanse van de Dienst Regelingen blijkt, dat men uitgaat 
van de goede trouw en een zekere deskundigheid van de aanvrager, omdat hij immers zijn handtekening plaatst. 
Bij controle achteraf, zou dan moeten blijken of de ontheffing terecht is verleend. 
De stichting betreurt deze gang van zaken en verwacht dat op deze manier onzorgvuldig en ondeskundig met 
reeën zal worden omgegaan, gevolgd door onnodig dierenleed. 
Op de vraag wanneer deze controles dan ingevoerd gaan worden, merkte de heer Christiaanse op dat deze 
waarschijnlijk vanaf 2013 gehouden zullen worden. 
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Dat houdt in dat er door ondeskundig handelen en bij gebrek aan een goede terreingesteldheid voor het 
opvangen van reeén, eerst vele dieren onnodig zullen sterven. 
Verder is het onbegrijpelijk dat men op dit moment zo makkelijk een ontheffing kan krijgen, terwijl de stichting en 
de centra destijds heel wat werk hebben moeten verzetten om de ontheffing te krijgen. 
Namens het bestuur van de stichting verzoek ik u aandacht te willen schenken aan dit probleem. 

Lijst van opvangcentra 

Volgens het kwaliteitsprotocol, dat op 1 juli 2012 ingaat, moet men aangeboden dieren, die niet voor een lang 
verblijf in het opvangcentrum kunnen blijven, zo snel mogelijk doorverwijzen naar een ander centrum dat de 
diersoort wel de juiste opvang kan verienen. 
Dat gebeurt nu uiteraard ook reeds. 
Natuurlijk kennen vele opvangcentra door heel Nederland elkaar, maar het zou het welzijn van het betreffende 
dier ten goede komen als men een lijst voor handen had met daarop vermeld de centra die een ontheffing hebben 

met hun specialisatie. 
Regelmatig is door de stichting aan de Dienst Regelingen verzocht om toezending van een dergelijke lijst, waarop 
derhalve ook de niet bij de stichting aangesloten opvangcentra zijn vermeld, maar men deelt mede die niet voor 
2013 te kunnen leveren. 
Voor het opvangen van reeën is algemeen bekend waar men terecht kan, maar voor opvang van bijvoorbeeld een 
gewonde steenmarter zou het handig zijn vaor een centrum om te weten waar zich een goed bekend staand 
centrum met ontheffing en vereiste specialisatie bevindt. 
Namens de stichting verzoek ik u aandacht te willen schenken aan het ontbreken van een goede lijst van alle 
opvangcentra met hun specialisaties en het nummer en geldigheidsperiode van de hen verleende ontheffing. 

Namens de Stichting Reeënopvang Nederland, verblijf ik, 

Daar 

Bijlagen: Doelstelling van de stichting 
Folder van de stichting 

Friesland Groningen / Overijssel | Gelderland Utrecht Brabant Limburg Zeeland 
_ De Figetpits” Drenthe “Noach” “St Vogelrevalidatiecentrum™ “De Mikke” 

“Westerwolde” a Luitertweg 36 A 

; 7 aa 
Moddergat Vriezenveen Halle Gelderland | Soestdumen Zundert Posterholt Middelburg 

Sellingen 



STICHTING REEEN OPVANG NEDERLAND 

De Stichting Reeénopvang Nederland is opgericht op 15 februari 1996 door wijlen de heer J. 
Poutsma en de heer H. Meijeringh. 
Doel van de stichting is het opvangen, verzorgen en het weer in de natuur uitzetten van 
gewonde volwassen reeén en van gewonde of verweesde kalveren. 
De stichting is opgericht om structuur te geven aan de opvang van reeën en reekalveren ter 
voorkoming van ondeskundig gesol — hoe goed soms ook bedoeld - met deze zeer 
stressgevoelige dieren. Ondeskundige behandeling van het ree schaadt in ernstige mate het 
WELZIJN van het ree. 
Bij de opvang van volwassen reeën betreft het meestal dieren die van de verdrinkingsnood 
gered zijn, of uit een hek of raster bevrijd zijn. Na verzorging en een rustperiode op een 
veilige en donkere plek, kunnen deze dieren meestal een aantal uren later weer uitgezet 
worden. 
Bij de opvang van reekalveren betreft het meestal kalveren waarvan de moeder is 
doodgereden, kalveren die gewond zijn geraakt door loslopende honden of maaimachines en 
kalveren die door het publiek zijn meegenomen, omdat ze zogenaamd verlaten waren. 
Ondanks alle voorlichting die gegeven wordt om dit meenemen te vermijden, komt dit helaas 
nog te vaak voor. 
Het aantal op te vangen reeën neemt nog steeds toe en dit zal in de toekomst niet veranderen. 
De opvang moet verricht worden door één daarvoor opgeleid persoon, die ervaring heeft met 
dit specialistische werk; voor de opvang is deskundigheid vereist en dient het opvangcentrum 
te voldoen aan de specifieke eisen voortkomende uit de bijzondere leefwijze van het ree. 
Na de invoering van de Flora- en Faunawet, heeft de stichting gemeend een ontheffing te 
moeten aanvragen bij het Ministerie van LNV, omdat op dat moment het bezit en vervoer van 
beschermde inheemse diersoorten, waaronder het ree valt, verboden was. 
Het heeft heel wat energie gekost om de minister er uiteindelijk toe te bewegen om — op grond 
van diverse vrijstellingen - de ontheffing te verlenen. 
De stichting is daarbij dank verschuldigd aan mevrouw A. Schreijer-Pierik, voorzitter van de 
vaste Kamercommissie van het CDA van het Ministerie van LNV, die zich sterk heeft 
gemaakt voor het verkrijgen van de ontheffing. 
De stichting heeft door heel Nederland een netwerk van opvangcentra opgezet, zodat het 
transport van de dieren niet onnodig lang behoeft te duren. Op dit moment zijn de 
voorbereidingen voor uitbreiding met 2 opvangcentra in volle gang. Opvangcentra, die zich 
aan willen sluiten bij de stichting, moeten aan een aantal criteria voldoen. 
De opvangcentra werken onderling nauw samen, opdat bijvoorbeeld reekalveren met elkaar 
kunnen opgroeien en socialiseren en een leerproces kunnen doorlopen, zodat zij bij vrijlating 
in de natuur een optimale kans hebben te overleven. 
Ook in 2009 is geconstateerd dat er door anderen, die geen ontheffing hebben, reeën worden 
opgevangen. Dat is dus illegaal. Met invoering van het kwaliteitsprotocol per 1 juli 2012 zal 
dit afnemen en zal er onderling door alle centra samengewerkt moeten worden. 
De stichting wil haar goede naam en reputatie behouden en zal met andere centra, met wie zij 
volgens het kwaliteitsprotocol moet samenwerken, een samenwerkingsovereenkomst tekenen, 
waarbij de andere partij zal moeten voldoen aan de door de stichting gehanteerde criteria. 
De meeste opvangcentra in Nederland vangen echter tal van andere dieren op, en slechts 
weinig centra, die niet bij de stichting zijn aangesloten, vangen ook reewild op. 
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centra. 
Het bestuur ondersteunt de centra in hun werkzaamheden, controleert de centra en regelt 
zaken zoals de aanvraag van de ontheffing en onderhoudt de contacten met het ministerie. 
Wellicht is het overbodig te vermelden dat alle drie bestuursleden reewild-deskundigen zijn.


